
Inspreken door Willemijn Saaltink en Roger Otto  in de raadscommissievergadering “Ruimte en 
Economie” van 3-4-2019  n.a.v. agendapunt “Raadsinformatiebrief over vellen van bomen in het 
IJzeren Man gebied”. 

Geachte raadscommissie, 
 
Als initiatiefnemers van de petitie zijn we blij met alle aandacht die de rigoureuze bomenkap in het 
IJzeren Man gebied recentelijk heeft gehad. Want wij kijken met veel bezoekers met lede ogen aan hoe 
ons bos achteruit holt. En we merken dat de gemeente onze noodkreet heeft beluisterd en heeft gekeken 
naar hoe de bomenkap deze winter tot stand is gekomen en is uitgevoerd. Maar helaas merken we ook dat 
de opvattingen bij de wethouders en gemeenteambtenaren, de Bosgroep, Groen Weert, de Wijkraad Rond 
de Kazerne en veel burgers waaronder wijzelf nog ver uit elkaar liggen en er verdere discussie nodig is. 
 

Iedereen kan zien hoe rigoureus de bomenkap is geweest. En dat al jaren op rij. We zien dat nieuwe en 
brede paden zijn ontstaan door zware machines. Ook vlak langs de beverburcht aan de Eendenven die 
daar jaren rustig heeft gelegen. De CO2-opnamecapaciteit van het gehele bos is nu ernstig afgenomen 
doordat juist de dikste bomen zijn verwijderd. De Bosgroep en de gemeente stellen een veelheid aan 
redenen dat er 800 bomen gekapt zijn. Terug te brengen op ouderdom en vitaliteit, verjonging, ziektes, 
wens voor diversiteit en werkruimte bij het kappen en het afvoeren. Maar helaas kan tijdens de excursie 
nergens meer aangetoond worden door de Bosgroep óf de boom wel zo ziek of minder vitaal was. Dat de 
kap inderdaad absoluut nodig was. De Bosgroep blijkt alles visueel bepaald te hebben, terwijl 
bovengenoemde redenen voor kap lang niet altijd visueel vast te stellen zijn. Bij het overgrote deel van de 
achtergebleven stronken kunnen we ook geen problemen ontdekken. En tenslotte leren we tijdens de 
wandeling dat het de de koper is die alle bomen gekapt en verwijderd heeft. Dat verklaart wellicht dat we 
de stellige indruk hebben dat ook niet-gebleste bomen verwijderd zijn. Maar ook dat kan niet meer 
aangetoond worden... 

 

De vraag rijst hoe wij eigenlijk met elkaar willen omgaan met het het bos. Mogen bomen niet ook een 
mooie oude dag hebben? De vele gekapte dennen hadden met gemak nog tientallen jaren ouder kunnen 
worden. Zeker als ze geholpen worden om aan te sterken. En kan in geval van een gevaarlijk loszittende 
tak deze niet worden verwijderd in plaats van dat de hele boom wordt gekapt? Er kan toch ook verjonging 
plaatsvinden en diversiteit ontstaan op heel andere manieren? Meer op natuurlijke wijze? De wethouders 
en de Bosgroep geven toe dat verschillende deskundigen verschillende opvattingen hebben. Dat er 
verschillende 'scholen' zijn onder de deskundigen. 

 

Daarom dat wij u oproepen om andere opvattingen toe te laten. Laten wij luisteren naar elkaar en deze 
opvattingen ophalen bij de burgers en de wijkraad, bij verschillende en onafhankelijke deskundigen, bij 
Groen Weert en bij de ambtenaren. En laten we dan kijken wat wij als Weerter natuurliefhebbers nu graag 
willen met onze bossen en bomen. Misschien zijn we het niet meteen met elkaar eens, maar we zullen 
zeker een middenweg kunnen vinden. En laten we daarna ook scherp blijven in de uitvoering en zorgen 
dat we daar goede organisaties voor vinden die werken in de lijn zoals wij met elkaar gekozen hebben. 
Misschien de Bosgroep, maar misschien ook niet. En dat we ook op tijd met elkaar kunnen bijsturen als 
blijkt dat zaken toch anders lopen dan we hadden gewild. Dan ontstaat er weer vertrouwen over en weer. 

 

De gemeente schrijft dat zij in de toekomst excursies met burgers wil houden voordat een werkplan wordt 
uitgevoerd. Wij sporen u aan veel verder te gaan. Om een nieuwe werkwijze met ruimte voor 
burgerparticipatie van de grond te tillen. De wijkraad Rond de Kazerne en Stichting Groen Weert zijn zeer 
bereid op constructieve wijze daaraan bij te dragen. 
 



Daarom sluit ik graag af zoals in de raadsvergadering van 13 maart: 
De burgers brengen in wat hun beleving is, de verschillende, onafhankelijke deskundigen kijken vanuit 
hun verschillende visies op de natuurbehoefte en de ambtenaren kennen de regels en het budget. Elkaar 
aanvullend en van elkaar lerend kunnen wij samen afwegen wat het beste is voor het bos. Zodat het bos 
weer een bron wordt van natuurbeleving en ontspanning van ons allemaal! 

 


